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SEZNAMOVACÍ A EKOLOGICKÝ POBYT 
 
Také letos se vypravili šesťáci na Malinou, aby se dobře poznali mezi sebou 

i se svými třídními učiteli. 7.-8. 9. to byly třídy 6.C a 6.D a 14.-15. 9. třídy 6.A a 6.B. 
Pestrý program plný seznamovacích her, soutěží a večerní diskotéky JUST 
DANCE pro ně připravili zaměstnanci SVČ Maják.  

 
 

Pondělní odpoledne 
je tradičně vyhrazeno  ekologickým 
aktivitám.  

I tentokrát žáci pod vedením 
p. uč. Hedbávné zkoumali 
živočichy a různé přírodniny na 
louce u tří smrků.  
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Exkurze do Boskovic 
Ve středu 30. 9. 2015 jsme se zúčastnili exkurze ve městě Boskovice. Tam jsme 

navštívili zámek, židovskou synagogu, mikvi, historické náměstí, Burianovu rozhlednu 
a jeskyni Blanických 
rytířů. První jsme 
byli v zámku 
v Boskovicích. Tam 
jsme měli prohlídku, 
a potom jsme se šli 
podívat do židovské 
synagogy, kde jsme 
měli přednášku 
o židovské historii 
v Boskovicích, 
a celou jsme si 
synagogu prošli. 
Potom jsme navštívili 
zachovanou 
židovskou mikvi, kde 
to bylo velmi 
zajímavé. Pak jsme se 
jeli podívat na 
Burianovu 
rozhlednu, která byla 
umístěna 
v krásně upraveném 
areálu. Burianova 
rozhledna leží 
kousek od Rudky u Kunštátu. Také tam jsme navštívili jeskyni Blanických rytířů, kde 
jsme se dozvěděli o pověsti Blanických rytířů. Tato pověst uvádí, že pokud bude 
českému národu nejhůř, tak se probudí a přijedou národu na pomoc. Poté jsme už jeli 
zpátky do Vyškova. Celá exkurze byla moc pěkná a velmi se mi líbila. 

Matyáš Dubrovský, 7. B 
 

    Dějepisná exkurze -7. ročník  VELEHRAD A MODRÁ 
Dne 15. 10. 2015 jsme jeli na exkurzi, kde jsme se podívali na Velehrad, 

do archeoskanzenu Modrá a na expozici Živá voda. Dnes budu psát o Velehradu 
a archeoskanzenu.  

Velehrad 
Jedná se o nejvýznamnější poutní místo na Moravě. Dnes tu najdeme největší chrám 

u nás. Klášter vzkvétal a jeho majetkem byla řada obcí a byl považován za nejbohatší 
klášter na Moravě. V roce 1421 byl klášter vyloupen a vypálen husity. V klášteře byli 
upáleni i čtyři mniši. V roce 1434 až 1436 byl rekonstruován a opraven. Jenomže 
v 17. století byl klášter znovu napaden a vyloupen. Potom byl opět opraven včetně 
hlavní budovy, která byla součástí kláštera. V areálu kláštera najdeme i chrám na 
Nebevzetí panny Marie, který pochází z roku 1228. Po napadení husity byl chrám značně 
poškozen. V podzemí tohoto kostela je lapidárium,  v kterém jsou archeologické nálezy 
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základů románské kaple. Chrám byl v roce 1927 prohlášen za baziliku minor. 
V sousedství chrámu stojí Cyrilka, což je kaple sv. Cyrila a Metoděje.  

Archeoskanzen Modrá 
Představuje zčásti opevněné, zčásti hrazené sídliště z doby Velké Moravy (9. století). 

Rozkládá se v místech, která v 5. století př. n. l. osídlili Keltové, ve 4. století po Kristu zde 
pobývali Germáni a v 8.-12. století tu žili naši předci Slované. Archeologický skanzen 
v Modré byl budován po dobu jednoho roku v letech 2003-2004, zpřístupněn byl 
v červnu 2004. Všechny stavby jsou z poloviny zahrabané do země. Takovým stavbám se 
říká zemnice. Všude kolem pobíhala zvířátka, ale to už jsem trochu odbočila. Viděli jsme 
třeba školu, pekárnu, hrnčířství atd. Dozvěděli jsme se třeba, že na tomto území se našla 
spousta archeologických nálezů. Volnou součást skanzenu představuje památkově 
upravené místo nálezu pozůstatků raně středověkého kostela sv. Jana z přelomu 8. a 9. 
století. Návštěvníci expozic archeoskanzenu v Modré mají možnost  zhlédnout, jak žili 
Slované. Moc se mi tam líbilo.   

        Vanesa Grulichová, 7. B 
 

Návštěva muzea 

Dne 6. 10. v 10 až 11:30 třída 7. A navštívila muzeum, kde právě probíhala výstava 
s názvem Koloniál pana Bajzy. Výstavou nás provázela paní Horáková, která vše 
dokonalé zná. Na výstavě jsme se mohli podívat na malou prezentaci, plus si vyzkoušet 
malou ukázku z knížky Bylo nás pět. Knížku napsal spisovatel Karel Poláček. Podle knihy 
Bylo nás pět byla celá výstava inspirovaná.  Ke konci výstavy jsme si mohli vyzdobit 
perník, který chutnal výtečně. Moc bych tuto výstavu všem doporučila. 

Anna Beránková, 7. A  
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SOUSTŘEDĚNÍ 
HUDEBNÍCH 

TŘÍD 8. B A 9. B 
V BLANSKU 

VÍTÁNÍ ZIMY 
NA SLUNEČNÍ 

PASECE 
V RUPRECHTOVĚ 

PÁŤÁCI 
V BRNĚNSKÉ 
BOTANICKÉ 

ZAHRADĚ 

VÝTVARNÉ TECHNIKY 
NAVŠTÍVILI ŠEVCOVSKOU 

DÍLNU V TECHNICKÉM 
MUZEU V BRNĚ 
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PŘESPOLNÍ BĚH 
 

Starší žáci – mistři okresu v přespolním běhu 
 

Vynikajícího úspěch dosáhli naši žáci v okresní kole přespolního běhu. 
Na vytrvalostních tratích od 1100 metrů do 2200 soupeřili se svými vrstevníky z jiných 
škol a dosáhli celkově dvakrát na stupně vítězů. V kategorii starších děvčat získaly naše 
dívky celkově druhé místo, v kategorii starších chlapců jsme byli zlatí a postoupili jsme 
do krajského finále. Nejlepším naším běžcem byl Marek Kalous z 9. D,  který s náskokem 
svůj závod vyhrál, Vojta Kudlička byl čtvrtý a výborně zaběhli i ostatní z družstva Jan 
Ertl, Jakub Lukášek a Antonín Dvořák. Děkujeme za vzornou reprezentaci školy 
a přejeme úspěch i v krajském kole. 

 

Krajské kolo přespolního běhu – druhé místo 
 
Výborně reprezentovali naši školu starší žáci v krajském finále přespolního běhu 

v Hodoníně. Na trati dlouhé 3000 m suverénně zvítězil náš borec Marek Kalous, který 
potvrdil svoji výkonnost a ukázal, že patří mezi nejlepší vytrvalce ve své věkové 
kategorii v ČR. Dále výborně zaběhli Vojtěch Kudlička (celkově čtvrté místo), Jakub 
Lukášek, Michal Špičák a Milan Piluša. Jan Ertl pro zranění závod nedokončil a nemohl 
tak zopakovat dobré umístění z okresního kola. Všem našim chlapcům gratulujeme 
k stříbrnému umístění a děkujeme za vzornou reprezentaci školy. 
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Přírodovědný klokan 
Ve středu 14. října 2015 soutěžilo 53 žáků 8. a 9. tříd v Přírodovědném klokanovi.  

Během 40 minut řešili 24 úloh z matematiky, fyziky, chemie, přírodopisu a zeměpisu. 
Nejlepší osmáci: 

1. Novák Radek 8.A 71 bodů 
2.-3. Ježková Eliška 8.A 68 bodů 
2.-3. Micka Vojtěch 8.A 68 bodů 

 
Nejlepší deváťáci: 

1. Kudlička Vojtěch 9.A 86 bodů 
2. Špičák Michal 9.A 79 bodů 
3. Medek Martin 9.A 75 bodů 
Vítězové získají diplom a odměnu. 

 

Logická olympiáda 
V říjnu proběhla nominační kola LO. Do soutěže se letos zapojila hrstka 

statečných. Mezi 75% nejlepších řešitelů se dostala Aneta Formánková z 5. C, Radka 
Míková ze 7. A, David Formánek ze 7. A, Matěj Bureš z 9. A a Nikol Nejedlá ze 7. A.  

Blahopřejeme! 

Zážitek z prázdnin 

Tyto prázdniny jsem byla v Itálii na ostrově Gargáno. Jela jsem tam 

s reprezentačním družstvem moderní gymnastiky. Kromě toho, že jsme 

trénovaly, měly jsme i možnost trávit čas u moře. Hrály jsme si ve vlnách, 

opalovaly jsme se, stavěly jsme hrady z písku, ale nejlepší bylo zkoumání 

mořských živočichů. 

Našli jsme vodní šneky, kraby, medúzy a perlorodky (bohužel bez perel). 

Jednou jsme pod vodou našly i deseti centimetrovou mušli, a pod ní byl krab. 

Lovily jsme mušle chodidly, protože jsme si nechtěly potápět hlavu. V tu 

chvíli, když jedna z gymnastek chtěla podat mušli, tak ji štípl krab. Ještě 

chvíli jsme se nechaly unášet vlnami, a pak to přišlo. Překvapila nás 

velikánská vlna, kterou jsme s děvčaty nazvaly „Malá Tsunami“. Měla 

takovou sílu, že nás všechny vyplavila na břeh a spolu s námi i několik 

medúz. Skoro všechny jsme pak byly požahané. Další den jsme se bály do 

vody vůbec vkročit a na medúzy jsme si dávaly velký pozor.   

        Darina Řehková – 6.A                 
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Rozhovor s p. uč Burgetovou 
a p. uč. Ryškovou 

 
1. Proč jste se chtěla stát 
učitelkou???? 
P. uč. Burgetová: Chtěla jsem se stát 
učitelkou podle rodičů. 
P. uč. Ryšková: Chtěla jsem se stát 
učitelkou odjakživa. 
 
2.  Které předměty vyučujete???? 
P. uč. Burgetová: Vyučuji všechny 
předměty. 
P. uč. Ryšková: Všechny kromě anglického 
jazyka a vlastivědy. 
 
3. Které třídy vyučujete????  
P. uč. Burgetová: Jenom 3. C. 
P. uč. Ryšková: Učím 8. A, 6. D, 8. D, 7. A 
a 4. B. 
 
4.  Máte je rád/a????? 
P. uč. Burgetová: Ano, určitě. 
P. uč. Ryšková: Ano, samozřejmě. 
 
5.  Jak dlouho učíte???? 
P. uč. Burgetová: Učím 28 let. 
P. uč. Ryšková: Učím 17 let a teď 18. rok. 
 
6.  Když jste byla na základní 
škole, měli vás učitele rádi????  
Jestli ne, tak proč????? 
P. uč. Burgetová: Snad ano. 
P. uč. Ryšková: Ano. 
 
7. Líbí se vám na naší škole??? 
P. uč. Burgetová: Zatím ano. 
P. uč. Ryšková: Ano, určitě. 
 
8. Jste spokojená s jídlem ve 
školní jídelně???? Berete si 
polévky???? 
P. uč. Burgetová: Ano, ale polévky si 
neberu. Ne proto, že by mi nechutnaly, ale 
protože je nejím. 
P. uč. Ryšková: Zatím ano. Polévky si beru.  
 

9. Změnila byste něco na naší 
škole???? 
P. uč. Burgetová: Asi zatím ne. Musím to 
tu prozkoumat. 
P. uč. Ryšková: To je na delší diskuzi. 
 

 
p. uč. Ivana Burgetová 

 

Beseda s panem 
Doudou 

Dne 22.9 se uskutečnila beseda 
o vlivu drog na člověka. S touto věcí 
nás přišel seznámit pan Douda. 
Nejdříve se nám představil a potom 
začal povídat. Seznamoval nás 
s různými drogami. Povídali jsme si 
třeba o marihuaně, tzv. konopí, koksu, 
atd. Všechny tyto látky jsou pro tělo 
nebezpečné! Kouření je taky droga, 
akorát méně škodlivá na myšlení. Plíce 
se tím ale ničí. Můžeme fetovat 
i zdravě. Smíchem! Smích je také 
droga, ale pro naše tělo neškodná. 
Tato beseda byla zajímavá poučná 
a vysvětlená zábavnější formou než 
obvykle. Snad se všem líbila. 

Viki Lukášková, 7. B 
 


